
Kære Sundhedsudvalg 

Med overskrifte  E edsværkets spæ detrøje  d. 14. ove er, eretter pe s. spe iallæge Kurt 
Charleman, meget rammende, om resultatet af sin forgæves klage til Styrelsen for Patientsikkerhed. 

For snart 20 år siden oplevede jeg nøjagtigt samme totalt afvisende, negative forløb da jeg klagede til det 

der den gang hed Patientklagenævnet. 

Til alt held -  troede jeg - fik to netop prisbelønnede journalister, Christian Jensen og Michal Bjerre, nys om 

sagen og foretog over nogle uger en kulegravning af Patientklagenævnet, med den konklusion, at det var et 

misfoster der enten skulle nedlægges eller laves om. Ikke mindst, fordi det med flere sager kunne påvises at 

nævnet i stedet for at støtte patienterne brugte sit monopol på at forsvare helt åbenlyse sygehusfejl. 

Det lykkedes de to dygtige journalister at få politikere, sundhedsministeren, ombudsmanden og 

lægeforeningen overbevist om nødvendigheden af en kraftig omstrukturering af klageinstansen, men så 

kom der er folketingsvalg, og som det fremgår af Kurt Charlemans læserbrev er det åbenbart blot navnet på 

klageinstansen der er blevet ændret siden min klage for de snart tyve år siden. 

Kan vores samfund virkelig være det bekendt? Da Styrelsen for Patientsikkerhed, helt klart, lægger større 

vægt på at forsvare embedsværket end på at hjælpe patienterne, kan vi kun satse på støtte fra politisk hold 

hvis der skal ske en ændring. Hvem melder sig? 

Steen Vasa Skånstrøm 
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